
 
 

 

Referat ordinært skolebestyrelsesmøde  
Tirsdag den 7. januar 2025 kl. 18.00-21.00 i mødelokale F, Herlufsholmvej 16 

 

Deltagere: 
Jan Ellemose, Mette Restrup, Michael Graff, Martin Bonke Seigan, Kim Rydahl, 
Mette Fabricius, Cecilie Gudmansen, Rikke Christiansen, Lise-Lotte Fallenius 
Rasmussen, Karina Witt, Michael Ringsmose, Thomas Kruse 

 

Elevrepræsentanter: 
Herlufsholmvej: Sakina 
Digtervej: Camille 
Karrebæk: August og Pelle 

 

Fraværende med afbud: 

Cecilie Gudmansen, Camille 

 

Gæster: 
 
 

Der serveres en salat og en vand/sodavand under mødet. 

 



 
 

Sag nr. 42 – orientering 
Nyt fra eleverne  
 
(20 min) 

HH:  
Der ønskes flere stikkontakter i klasserne særligt til 
udskolingen, hvor der stort set ikke er nogen. 5. 
klasserne mangler plads. Lugt på udetoiletter og 
for få toiletter. Ønsker om mere cykelparkering. 
Ønsker om flere gynger og koldbøttestænger. 
Automater med sunde snacks. Kunne der serveres 
frisk rugbrød bagt i madkundskabslokalet? 
Manglende lys på stien i Rådmandshaven.  
Bedre toiletpapir. Opsøg ledelsen, hvis der er 
noget man ønsker at få ændret.  
 
 
KA: 
Der diskuteres stadig om der skal være elevfest 
hvert år. Der ønskes en svævebane. Man ønsker 
sig, at både August og Pelle deltager hver gang til 
SB-møder. Det kan give mere tryghed. Skal man 
stemme, så tæller drengene kun som én stemme. 
Skolebestyrelsen er bevidste om, at 
styrelsesvedtægten brydes, men da det handler 
om elevernes deltagelse i SB, så gives der et ja.  

Sag nr. 43 – orientering med 
efterfølgende spørgsmål 
Evaluering af klassedannelse på 
nuværende 7. årgang 

- Michael Ringsmose orienterer 
- Evt. spørgsmål og kommentarer 

 
(20 min) 

De elever, der går i 7. kl. nu, har evalueret 
klassedannelsen, de nye klasser og opstart i 7. kl. 
 
Der er mange elever, der har besvaret 
spørgeskemaundersøgelsen 
 
Eleverne har evalueret lige efter efterårsferien 
 
Michael fremviste resultaterne 
 
Tallene blev drøftet. 
 
Der blev talt om, om klassetrivsel.dk 
 
Der blev talt om, at der godt kunne være flere 
brobygningsaktiviteter og flere trivselsaktiviteter 
 
Forslag om at der kunne være flere aktiviteter for 
den nye klasse i slutningen af 6. kl. – fx til Lille 
Næstved Legene – eller andre  
 
Det blev understreget igen – fra alle sider 
(forældre, elever, medarbejdere og ledelse) – vi 



 
 

skal hjælpe og støtte de elever, der ikke er landet 
helt godt.  
Det er et meget vigtigt punkt, som 
skolebestyrelsen ønsker endnu mere fokus på. 
 
Husk hvad formålene med evalueringen er. 
 
Kan vi på forældremøder i 7. klasse bede 
forældrene beskrive, hvordan forældrene kan 
understøtte at klassens trivsel bliver så god som 
muligt? Det kunne fx være på forældremødet i 
vinterhalvåret.  

Opfølgning på sag nr. 25 – drøftelse og 
input 
Mødet med forældrerødder og andre 
interesserede forældre 
Imran Rashid:  Børn & den sunde 
digitalisering 
 
 
(15 min) 

Der er ca. 130 tilmeldte til oplægget, og der 26 
forældrerødder tilmeldte. Ledelsen sørger for at 
reklamere endnu mere, for vi vil rigtig gerne have 
så mange deltagere med som muligt. 
Kan vi lave et opslag på FB? 
 
Skolebestyrelsen mødes før selve oplægget og 
planlægger det vigtigste.  
 
Der vil være vand til oplægget.  
 
Den efterfølgende drøftelse med forældrerådet 
foregår på skoletorvet, og der bestilles mad.  
 
Her kommer et oplæg fra skolebestyrelse og 
ledelse.  
 
Ledelsen lægger op til tre runder med drøftelser: 
Hjemmet, skolen og hos eleverne selv.  
 
Det kunne være en mulighed, at ledelsen efter 
drøftelserne sender svarerne fra 
gruppedrøftelserne ud til deltagerne.  
 
Det vil være interessant at høre svarene fra 
eleverne.  
 
Bordopstillingerne bør sættes op, så man sidder 
sammen med forældrerødder fra nogenlunde 
samme trin.  
 
Kunne nogle af tilbagemeldingerne komme på 
skolens hjemmeside.  
 



 
 

 

Sag nr. 45 – orientering og drøftelser 
Folkeskolens kvalitetsprogram 
 
Punktet forberedes først lige op til 
mødet 
 
(35 min) 

Orientering om ændringer i folkeskoleloven, der 
træder i kraft i 25/26. 
 
Mødet i februar og marts skal helst være pakket 
med beslutninger ift. disse ændringer. SB skal 
inddrages, elever og medarbejderne ligeså.  
Til aprilmødet skal de fleste elementer være 
besluttet.  
 
Nogle af de mest centrale områder er 
nedenstående: 
 
Minimumstimetal: 
TK orienterede om mulighederne ift. de nye 
minimumstimetal. Fx i er det muligt at reducere 
børnehaveklasserne med 4 lektioner om ugen. I 1. 
klasse kan man reducere med 2 lektioner om ugen. 
Det er særligt i de yngste klasser, at der er størst 
mulighed for at reducere timetallet. Reduceret 
timetallet, bliver ressourcen lagt i timebanken, og 
kan fx blive brugt til to-voksen-timer eller andet.  
Ovenstående er kernestof for en skolebestyrelse. 
Kim understreger, at processen omkring dette er 
vigtig, for ellers kan drøftelserne stikke helt af.  
 
Pausetiden:  
Kan også reduceres eller forlænges.  
 
Timebank: 
Opsamling af opsparede timer, der kan bruges på 
alt fra to-voksentimer, støttetimer, materialer til 
eleverne. Rammerne er meget vide. BUU har ikke 
lagt begrænsninger ind på brugen af timebanken.  
Brev fra undervisningsministeren lægges ud 
sammen med dette referat.  
 
Valgfag: 
Det nye lokale valgfag bliver ekstra. Det skal ligge i 
7. og 8. eller 8. og 9. klasse.  
Thomas, Cecilie og Kim drøfter videre om, hvordan 
en beslutningsproces kan strikkes sammen.  
 
 
Skemaskabelon:  
Nåede vi ikke.  



 
 

Evt. ændringer i timefordelingsplanen? 

Pause 
 
(10 min) 

Sag nr. 46 – orientering fra skolens 
ledelse 

• Personalesituationen  

• Nøgletal 

• Omlægning af kommunebus 882 

• BUU 

• Evt. 
 
(25 min) 

Børne- og Uddannelsesudvalget - FGU, Ålestokvej 
5, 4700 Næstved 
 

• To ledige stillinger på HH. Ansat ny 
børnehaveklasseleder på KA. Slået 
ressourcepædagogstilling op som ikke skal 
være i SFO, men kun i skoledelen.   

• Skolebestyrelsens forslag om at sætte 
børnene af ved busstoppestedet på 
Karrebækvej er vedtaget og ser ud til at 
have effekt.  

• TK sender rapport om specialområdet fra 
Komponent. Denne gang er nøgletallet 
”segregerede elever”. LNS ligger på et fint 
niveau (4.9 %), som ligger under 
landsgennemsnittet.  

Sag nr. 47 – orientering og 
kommentering 
Skoleudviklingssamtalen med CDS 17/1 
 
(15 min) 

Mette vil gerne deltage, men er der emner, som 
Mette ikke kan dække, så kommer Kim gerne.  

Sag nr. 48 – orientering 
Orientering fra medlemmer af 
skolebestyrelsen 
 

(10 min) 

Martin har sendt en revideret udgave af 
skolebestyrelsens årsplan. Der er ikke ændret på 
tekst, men Martin har fået lavet et langt bedre 
layout, der giver et fint overblik. 
 
Kim er blevet ringet op af formanden fra 
Kobberbakkeskolen. Fra hans side ønskede han et 
samarbejde mellem skolebestyrelserne i Næstved 
ift. nedbringelse af segregeringen af elever i 
Næstved. Han vil invitere til et møde for 
skolebestyrelserne. Kim sender en dato ud, og så 
skal vi se, om vi ikke kan få en repræsentant.  

Sag nr. 49 
Sager til dagsorden til kommende 
møder. 
 
(10 min) 

Der er fuld plade med de mange nye ting, der skal 
besluttes.  
  

https://dagsordener.naestved.dk/vis?Referat-Boerne--og-Uddannelsesudvalget-d.02-12-2024-kl.08.30&id=770377b2-1eb7-4c2e-a781-c731270304f8
https://dagsordener.naestved.dk/vis?Referat-Boerne--og-Uddannelsesudvalget-d.02-12-2024-kl.08.30&id=770377b2-1eb7-4c2e-a781-c731270304f8


 
 

 

Sag nr. 50 
Eventuelt 
 
(10 min) 

 
Intet 

Sag nr. 51 
Personsager 

Intet 


